
Protokół Nr XXXI/2022 
z XXXI sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 29 lipca 2022 r. 

XXXI sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
1 lb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:42 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni; 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
3. Pan Kostrubiec Piotr 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Kuryło Jacek Marian 
6. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

7. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
8. Pani Polakowska Urszula Mariola 
9. Pani Skiba Bożena Ela 
10. Pani Słota Katarzyna 
11. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 

Radni nieobecni: 

1. Pan Pan Kawałko Jan Henryk 
2. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
3. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
4. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy 
2. Pani Anna Skóra - Z-ca Skarbnika Gminy 
3. Pan Marek Barcicki - Radca prawny 
4. Pani Elżbieta Kuźma - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szewni Górnej 
5. Pani Ewa Nogas - Inspektor ds. gospodarki gruntami 
6. Pan Piotr Nogas - Inspektor, ds. gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska 
7. Pani Anna Romaszko - Inspektor, ds. oświaty, zdrowia i sportu 
8. - mieszkaniec gminy 

Lista obecności osób zaproszonych oraz pracowników Urzędu Gminy. 
(Zał. Prot. Nr 2,3) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzednią sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawę określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Adamów 
w roku szkolnym 2022/2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej 
na dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie środowiska realizowanych 
na terenie Gminy Adamów polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie pism. 

12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXXI sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 10, co stanowi niezbędne quorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Pani Przewodnicząca- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać głos? 
Głosu w tej sprawie nie zabrano. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 
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Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XXX sesji VIII kadencji z dnia 
14 czerwca 2022 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 4) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXX sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 14 czerwca 2022 roku został przyjęty. 

Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
na salę obrad przybył radny Jacek Kuryło. 
Radny Tomasz Michałuszko potwierdził organizację dożynek gminnych przez sołectwo 
Adamów. 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Anna Skóra- Z-ca Skarbnika Gminy poinformowała, iż po tym, jak zostały wysłane do radnych 
materiały dotyczące ww. Uchwały, dotarły do nas zmiany z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego. 
Na podstawie planu finansowego dostaliśmy zwiększenie środków na wypłatę świadczeń 
pieniężnych obywatelom Ukrainy i to jest kwota 35 tys. zł. Również na podstawie planu 
finansowego dostaliśmy zwiększenie środków 240 zł, to są koszty obsługi z przeznaczeniem 
na wypłatę świadczeń pieniężnych dla Ukraińców. Z-ca Skarbnika Gminy zapytała radnych, 
czy wyrażają zgodę na wprowadzenie tych środków do budżetu? 

Radni jednogłośnie zaakceptowali propozycję wprowadzenia przedstawionych zmian. 

Z-ca Skarbnika Gminy odczytała projekt uchwały, po czym zapytała radnych, czy mają pytania 
lub wnioski do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lweusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
(Zał. Prot Nr 7) 
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Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 8) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

Z-ca Skarbnika Gminy omówiła i przedstawiła projekt uchwały, wskazując zasadność 
proponowanych zmian. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 9) 
W związku z awarią urządzenia do głosowania radny Lweusz Mirosław głosował 
za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 10) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 11) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Adamów 
w roku szkolnym 2022/2023. 

Anna Romaszko- pracownik Urzędu Gminy wyjaśniła, że uchwała zawiera ceny paliw, które 
funkcjonują na terenie Gminy Adamów. Następnie dodała, że podjęcie tej uchwały 
jest konieczne, aby dokonać zwrot kosztów przewozy dzieci i młodzieży do szkół 
i ośrodków w Zamościu. Pracownik wyjaśniła, że ta cena paliwa i jest jeden z elementów 
wzoru określonego w ustawie prawo oświatowe. 

Pracownik Urzędu Gminy Adamów odczytała projekt uchwały, po czym zapytała radnych, 
czy mają pytania lub wnioski do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 12) 
W związku z awarią urządzenia do głosowania radny Lweusz Mirosław głosował 
za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot Nr 10) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 13) 
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Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Adamów. 

Ewa Nogas- pracownik Urzędu Gminy Adamów poinformowała zebranych, że powyższa 
uchwała dotyczy działki 141/2 o powierzchni 107 metrów kwadratowych położonej w Jacni. 

Pracownik Urzędu Gminy odczytała projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 14) 
W związku z awarią urządzenia do głosowania radny Lweusz Mirosław głosował 
za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot Nr 10) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 15) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej 
na dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie środowiska realizowanych 
na terenie Gminy Adamów polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Piotr Nogas- pracownik tutejszego Urzędu wyjaśnił, że przydomowe oczyszczalnie ścieków 
będą budowane na terenie gminy Adamów, a o dotacje mogą ubiegać się osoby fizyczne, 
które są naszymi mieszkańcami. Podkreślił następnie, że nie będzie tu brana pod uwagę 
działalność gospodarcza, jakieś nieruchomości letniskowe i agroturystyczne. Pracownik 
doprecyzował, że obligatoryjnie musi wystąpić własność i zamieszkiwanie na naszym 
terenie, zaznaczając, iż projekt jest do użytku mieszkańców. 

Radca prawny poinformował zebranych, że taki sam program realizowany jest na terenie 
gminy Komarów. Stwierdził, że chętnych do skorzystania z dofinansowanie było bardzo 
dużo, dlatego stworzono nawet listę rezerwową. Omówił on również najważniejsze kwestie 
dotyczące regulaminu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
W sprawie regulaminu podjęto dyskusję, podczas której radni zgłosili szereg zastrzeżeń 
co do jego postanowień, między innymi radny Dariusz Sołtys stwierdził, że właściciele 
kilku posesji są dyskryminowani, gdyż mogą złożyć wniosek tylko na jedną z nich. Radny 
Sołtys wskazał również, kolejny przykład wykluczenia z projektu budynku mieszkalnego, 
w którym działalność jest tylko zarejestrowana a wykonywana w innym miejscu. 
Wątpliwości te podzielił również radny Piotr Kostrubiec. Radca prawny pouczył radnych, 
że należy zweryfikować, czy, aby program w swoich założeniach nie wyłącza działalności 
gospodarczej. Dariusz Szykuła- Wójt Gminy Adamów oraz Marek Barcicki- radca prawny 
zaproponowani odłożyć przyjęcie projektu uchwały do najbliższej sesję Rady Gminy 
Adamów. W tej sprawie przeprowadzono głosowanie ręczne, 
(za 10, przeciw 0, wstrzymał się 1) 
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Ad.ll. Rozpatrzenie pism. 

Pani Ewa Nogas przedstawiła wniosek o wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Adamów w obrębie Jacnia oznaczonej w ewidencji gruntów numerem działki 1718/4 
o powierzchni 10 arów i 31 metrów kwadratowych. 

Radni z miejscowości Jacnia postanowili zapoznać się z sytuacją faktyczną w terenie. 

Pani Ewa Nogas przedstawiła wniosek o ustanowienie służebności drogi dojazdowej 
do gospodarstwa rolnego położonego w miejscowości Bondyrz przez działkę gminną 
o nr ewidencyjny 1591/12. 

Ze względu na nieobecność radnego z części Bondyrza objętej wnioskiem postanowiono 
odłożyć, podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie do najbliższej Sesji Rady Gminy. 

Pani Ewa Nogas przedstawiła wniosek o wydzielenie około trzy i pół ara z działki 1591/30 obręb 
Bondyrz w celu powiększenia posesji. 

Ze względu na nieobecność radnego z części Bondyrza objętej wnioskiem postanowiono 
odłożyć, podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie do najbliższej Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów odczytała pismo w sprawie zamiany nieruchomości 
gruntowej. 

Radca prawny wyjaśnił obecnemu na sesji wnioskodawcy całość procedury zamiany nieruchomości. 
Jednocześnie zasugerował radnym, aby tą sprawą zająć się podczas obrad Komisji Stałych Rady 
Gminy Adamów. 
Wnioskodawca stwierdził, że nie zgadza się z wyceną działki. Zaznaczył również, iż on sam poniósł 
już duże koszty, jest starszym człowiekiem, chce dokonać zamiany i zakończyć powyższą sprawę. 
Po dłuższej dyskusji wnioskodawca wyraził zgodę na zamianę na warunkach określonych przez 
Gminę i poprosił o przesłanie mu w tej sprawie odpowiedniego pisma. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała zebranych, iż stanowisko Rady Gminy 
Adamów w sprawie zakazu palenia drewnem oraz uchwała dotycząca wariantów trasy kolejowej 
dużych prędkości została przekazana, według kompetencji. 

Radca prawny przekazał informacje, jakie udało mu się pozyskać w sprawie możliwości udzielenia 
dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Radna Urszula Polakowska odczytała zaproszenie nadesłane przez Pana posła Rzeczypospolitej 
Jarosława Sachajko na siódmy festiwal żywności wolnej od GMO. 

Radny Tomasz Michałuszko odczytał pismo złożone przez stowarzyszenie „Bitwa pod Komarowem" 
w sprawie wsparcia finansowego budowy pomnika upamiętniającej bitwę roku 1920 w Wolicy 
Śniatyckiej. 
Dyskusję w powyższej sprawie odłożono na najbliższe posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy 
Adamów. 
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Ad. 12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Wójt Dariusz Szykuła przypomniał jeszcze raz o terminie i miejscu dożynek gminnych. Następnie 
poinformował radnych, że w przypadku uruchomienia naborów wniosków w ramach programu Polski 
Ład chciałby poprawić infrastrukturę drogową na terenie gminy. Wójt zaznaczył, że rozmawiał 
w tej sprawie na naradzie z sołtysami, gdyż finansowanie wniosku może być pozyskane z funduszu 
sołeckiego. W dalszej części wypowiedzi Wójt przedstawił szczegóły tego projektu. 

Radna Katarzyna Słota przedstawiła prośbę mieszkańców Kozi arki o poprawę przejezdności i budowę 
dogi w tej części sołectwa Suchowola Kolonia. 

Radny Jacek Kuryło poprosił o zwiększenie dotacji dla Centrum Integracji Społecznej w Jacni. 

Ad.13. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XXXI sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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